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Április 28-án, a FÖMI Bosnyák téri székházá-
nak I. emeleti tanácstermében, 10 órakor tartotta 
szakfolyóiratunk Szerkesztőbizottsága és a jubi-
leumi szám felkért szerzőinek együttes ülését. 
A bizottság ezúttal a lap kiadásával kapcsolatos 
eddigi tapasztalatok, vélemények összegezése 
mellett a jubileumi szám előkészítésével, meg-
jelentetésével kapcsolatos teendők számbavételét 
is napirendre tűzte.

Dr. Riegler Péter főszerkesztő tájékoztatójában 
sorra vette a 2008. évi induláskor megfogalmazott 
elvárásokat, terveket és értékelte ezek megvalósu-
lását. Alapvető elvárás volt a szélesebb szakmai 
közönséget is érdeklő szakmai publikációk, infor-
mációk megjelentetése, a lap elfogadottságának 
növelése a színvonal romlása nélkül a lap referencia 
értékének megtartásával. Ennek szem előtt tartásá-
val a lapban egyre nagyobb számban jelennek meg 
a földügyi igazgatást érintő publikációk, a tágabb 
értelemben vett alkalmazott geodézia tárgykörébe 
tartozó cikkek, bár ez utóbbi területen még vannak 
hiányosságok. Növekedett a vállalkozásokat érintő 
vélemények, információk, valamint a cég és ter-
mékbemutatók megjelenésére való igény.

A főszerkesztő elmondta, hogy nagyon fontos 
feladat lenne a külföldi szakfolyóiratok szem-
lézésének, a hazai szerzők külföldön megjelent 
cikkeinek (azok összefoglaló ismertetésének) na-
gyobb teret biztosítani, bár ennek megvalósítá-
sához a szerzők aktívabb közreműködése szük-
séges. Ugyancsak fontos a könyvismertetések és 
a jogszabályok változásairól rövid összefoglalót 
adó információk megjelentetése.

Riegler Péter hangsúlyozta, hogy változatlanul 
szeretne a lap fórumot, vitalehetőséget biztosítani 
a különböző témakörökben megjelenő publikáci-
ókhoz, információkhoz kapcsolódóan, amelyhez 
azonban nemcsak a szerzők, hanem az olvasók 
közreműködése is szükséges. A folyóirat tovább-
ra is felvállalja a határon túli magyar szakembe-
rek számára a lapban való publikációs lehetőség 
biztosítását. A szakma- és térképtörténeti publi-
kációk megjelentetése továbbra is feladata a szak-
lapnak. Újra kívánjuk indítani az (élet)interjúkat 
és a „villám interjúkat”. A korábban rendszeresen 
megjelenő „Arcképcsarnok” rovatot sem kíván-

juk megszüntetni, eddigi elmaradását is csak 
az anyagtorlódás okozta. Ugyancsak rövid időn 
belül pótolni kívánjuk olvasóink részéről jogosan 
hiányolt 2007. és 2008. évi tartalomjegyzék ösz-
szesítőt. Változatlanul fontos feladat az országos 
és területi rendezvények figyelemmel kisérése, 
mert az ott elhangzott előadások jó része önálló 
publikációként is megjeleníthető.

Mint azt már tapasztalhatták, a „Szemle” ro-
vat korábbi formájában megszűnt, helyette a 
tartalomtól függő rovatokat illesztünk a lapba. 
Továbbra is biztosítani kívánjuk a lap havi meg-
jelenését, amelyet a szerkesztőségi munka rend-
szeressége és kellő hatékonysága biztosít.

Beszámolója végén a főszerkesztő kérte a 
jelenlévők véleményét is. Elsőként dr. Mihály 
Szabolcs, az MTTT elnöke elmondta, hogy a lap 
tartalmát jónak értékeli, annak szerkezete és ak-
tualitása jól szolgálja a földmérési tevékenységet, 
kellő súllyal kezeli a földügyi igazgatást érintő 
kérdéseket. Az elnök reményét fejezte ki, hogy 
ennek hatása jó értelemben csapódik le földhiva-
taloknál és vállalkozásoknál is.

Osskó András a külföldi cikkek szemlézését 
indokoltnak tartja és vállalja az ebben való közre-
működést. Emellett szükségesnek tartja továbbá 
a jogszabályi ismertetések megjelentetését, külö-
nös tekintettel a fővárosi földhivatali tevékenység 
összetett voltára. Kifejezte véleményét, amely 
szerint jó lenne, ha az állami (hivatali) szféra és a 
vállalkozói szféra szemben állása csökkenne. Eh-
hez a lap közvetítő szerepe – a főszerkesztő által 
már említett fórum és vitalehetőség biztosításával 
– nagy segítséget jelentene. Biró Gyula, a Geodé-
zia Zrt. vezérigazgatója pozitívan értékelte a lap 
színvonalát és a megvalósult szemléletváltozást, 
amely jól közvetíti mind a földhivatalok, mind a 
vállalkozói terület felé az aktuális híreket. Véle-
ménye szerint a vállalkozói és az igazgatási terület 
közötti szembenállás csökkent, a gond inkább a 
földhivatali vállalkozások esetében jelenik meg. 
Bak Péter hivatalvezető szerint nőtt a lap olvasott-
sága, miután a földhivatalokat is érintő publikáci-
ók aránya növekedett. Ma már nem lehet kétség, 
hogy a lap megjelenése havi rendszerességgel 
szükséges. Papp Iván hivatalvezető megítélése 
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szerint komoly értékként kezelhető, hogy a lapban 
megjelenő információk a földhivatali munkában 
is jól hasznosulnak. Ezt a lapnak a jövőben is 
biztosítania kell, amelyhez azonban szükséges a 
földhivatali szakemberek publikációs készségének 
erősödése. Kristóf István hivatalvezető szerint a 
lapnak jót tett a tartalmi megújulás, kellő arányban 
jelennek meg a különböző szakterületeket érintő 
cikkek, és megnyugtató, hogy a lap tartalma több 
hónapra előre tervezhető. Bartos Ferenc, aki az 
MFTTT előző főtitkáraként részleteiben is nagy 
rálátással rendelkezik a lap működésére, pozitívan 
értékelte, hogy az átmeneti megingás után konszo-
lidálódott a lap helyzete, frissült a tartalma. Talán 
az áprilisi szám címlapja késett egy hónapot.

Riegler Péter főszerkesztő ezt követően tájé-
koztatást adott a jubileumi számmal kapcsolatos 
eddig elvégzett és a még hátralévő feladatokról.

Az ún. „jubileumi különszám” 128 oldalon 
jelenik meg. A cikkek döntő része elkészült (a 
még meglévő elmaradások felszámolását udva-
rias, de határozott ráhatással kell mihamarabb 
megoldani). A szerzőkkel egyeztetve a javítások 
megtörténtek. A tördelés során alakul ki a végle-
ges terjedelem, ahol minden bizonnyal korrekci-
ókra lesz szükség, hogy biztosítani lehessen azt, 
hogy minden cikk teljes oldalszámot töltsön meg 
úgy, hogy a tervezett 128 oldalba a teljes anyag 
elhelyezhető legyen. A jubileumi szám kiadása 
semmiféle ok miatt nem késhet.

A leadott cikkek stílusa olvasmányos, jól szol-
gálja a tartalommal kapcsolatban korábban meg-
fogalmazott szándékokat. Nem törekedhettünk 
a cikkek „uniformizált” felépítésére, tárgyalás 
módjára, ezt a szerzők belátására bíztuk az-
zal, hogy miközben kölcsönösen tájékozódjanak 

szerzőtársaik cikkeinek tartalmáról, tárgyalás 
módjáról, szerkezetéről, így az esetleges za-
varó átfedések sem jelentek meg a cikkekben. 
A tervezett határidő(k) tartása szigorú, feszített 
és fegyelmezett munkát kíván minden közre-
működőtől.

A szerzők egyöntetű véleménye szerint élmény 
volt az elmúlt 60 év irodalmát átlapozni, szembe-
sülni korabeli feladatokkal, eredményekkel.

A tájékoztatót követő észrevételek során fogal-
mazódtak meg a jubileumi szám külső borítójával 
kapcsolatos javaslatok. Közmegelégedésnek ör-
vendett az a javaslat, hogy a korábbi (különböző 
címek alatt futó) borítók montázsát lenne cél-
szerű címlapként megjelentetni. A cikkek címét 
célszerű rövidíteni, a 60 évre való hivatkozás 
minden egyes cikknél felesleges. Egységesíteni 
kell az irodalmi hivatkozások formáját. A szöveg-
be épített hivatkozásoknál elegendő a szerző neve 
(keresztnév kezdőbetűjével kiegészítve) a lap év 
és szám megjelölése.

A főszerkesztő felhívta a figyelmet arra, hogy 
a nyomda felé a sokszorosításra előkészített tör-
delt, javított, terjedelmében véglegesített anyagot 
legkésőbb május 25-re kell leadni. Csak ebben 
az esetben biztosítható a lapnak a Vándorgyűlés 
időpontjára történő megjelenése.

Befejezésül Riegler Péter főszerkesztő köszö-
netet mondott valamennyi közreműködő szerző-
nek, szerkesztő bizottsági tagnak, a laptulajdo-
nosoknak az eddigi eredményes, segítő közre-
működésért, megfogalmazta azt a szándékot, 
hogy a lap szerkesztését az eddig megvalósított 
eredmények megtartásával, a még meg nem való-
sított elképzelések, feladatok teljesítésével fogják 
tovább folytatni.
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Az MFTTT Intézőbizottsága április 28-án, 13.00 
órakor a FÖMI Székház Tanácstermében tartotta 
áprilisi ülésért. Jelen voltak: dr. Alabér László, 
dr. Ágfalvi Mihály, Bartos Ferenc, Biró Gyula, 
dr. Gross Miklós, Hidvéginé dr. Erdélyi Erika, 
dr. Mihály Szabolcs, dr. Papp Iván, Uzsoki Zol-
tán, Winkler Péter, valamint meghívottként dr. 
Riegler Péter és Várnay György.

Elsőként Kenderes Dóra ügyvezető titkár adott 
rövid tájékoztatást a 2008. évi előzetes mérleg és 
eredmény-kimutatásról. Az MFTTT a 2008. évet 
pozitív eredménnyel zárta.

A második napirendi pontban Uzsoki Zoltán 
főtitkár tájékoztatta a jelenlévőket a 2009. évi 

közgyűlés tervezett napirendi pontjairól, valamint 
a 2009. július elejére szervezett Vándorgyűlés 
előkészületeiről. A közgyűlés napirendi pontjait 
az IB egyhangúlag elfogadta, majd határozatot 
hozott a rendezvények közzétételének módjáról 
és határidejéről. Ennek értelmében a vándor-
gyűlés végleges felhívását, valamint a közgyűlés 
meghívóját néhány napon belül a honlapon közzé 
kell tenni, illetve mindkét hirdetményt meg kell 
jelentetni a Geodézia és Kartográfia szakfolyóirat 
májusi számában is. (A közgyűlés felhívását a 
48. oldalon olvashatják, a vándorgyűlés részletes 
programját és a jelentkezési lapot mellékletként 
csatoltuk.) A Vándorgyűlést az FVM FTF dek-

Ülésezet az MFTTT IB
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laráltan támogatja. A rendezvényen szekciós sze-
repet, illetve lehetőséget kapnak a fiatal OTDK 
helyezettek, és kiállítási helyet a műszer/hard-
ware/software gyártók és forgalmazók.

Az egyebek napirenden belül dr. Papp Iván be-
számolt a társasági alapszabály módosítási mun-
káinak lezárásáról.

Dr. Mihály Szabolcs az előző IB ülésre hivat-
kozva elmondta, hogy Társaságunk az MFGVE 
és a Magyar Mérnöki Kamara Geodéziai és 
Geoinformatikai tagozatával közösen belépett 
az Európai Földmérők Szervezetébe (CLGE). Az 
első ülésen Gombás László képviselte Magyar-
országot, akinek a konferenciáról szóló rövid be-
számolója a Geodézia és Kartográfia szakfolyó-
irat egyik későbbi számában jelenik meg.

Az MFTTT részéről többen részt vesznek az 
Erdélyi Magyar Műszaki Tudományos Társaság 
májusi Földmérő találkozóján, ahol a közelmúlt-
ban elhunyt Márton Gyárfás sírjánál koszorúzás-
sal egybekötött végtisztességadásra is sor kerül. 
Az erdélyi kollégák kezdeményezték, hogy a két 
társaság közösen alapítson egy Márton Gyár-
fásról elnevezett emlékplakett. Ennek döntési 
előkészületeivel az IB dr. Mihály Szabolcs urat 
bízta meg.

Az IB támogatta Busics Imre részvételét a 
Szerb Földmérő Találkozón, amely jó alkalom le-
het arra, hogy a szerb társegyesülettel a kapcsolat 
felvétel megtörténjen. Ugyancsak támogatta az 
IB Zentai László kolléga részvételét az ICA kon-
ferenciáján.

TESTÜLETI ÜLÉSEK – HALÁLOZÁS

1927.május 2-án született Endrődön (a mai 
Gyoma endrődön). Elemi iskoláit is Endrődön 
végezte.
1946-ban Budapesten a Schmidt és Császár ma-
lomban helyezkedett el és ott dolgozott 1949-ig. 
Ez időszak alatt különböző tanfolyamokon vett 
részt, elvégezte az Állami Műszaki Főiskola elő-
készítő tagozatát, szakérettségit tett, majd felvé-
telt nyert a Főiskola Élelmiszervegyész szakának 
esti tagozatára.

A munka mellett tanult, de egészségileg nem 
bírta a sok laboratóriumi foglalkozást, a sok jegy-
zetelést – tankönyv nem volt –, ezért mindezek 
arra ösztönözték, hogy szakmát változtasson.

1949. őszén átjelentkezett Sopronba a Műszaki 
Egyetemre, az akkor induló Földmérőmérnöki 
Kar nappali tagozatára. 1953-ban diplomázott 
és az Egyetemen maradt, a Geodéziai Tanszéken 
dolgozott tanársegédként 1959-ig.

1953-ban megnősült, két kislánya született 
1954-ben és 1956-ban.

1959-ben a Budapesti Geodéziai és Térképé-
szeti Vállalattól ajánlatot kapott, hogy szervezzen 
Sopronban egy állandó kirendeltséget.

1959. január 1-től – április 30-ig félállásban 
vezette az akkor megalakult 5 fős kirendeltsé-
get. 1959. május 1-től már főállásban dolgozott a 
Vállalat soproni kirendeltségén, amit később osz-
tállyá fejlesztett. 1960-ban csoportvezetői, majd 
1961-től osztályvezetői kinevezést kapott.

A soproni irodához 
csatolták a Győrben 
már működő csopor-
tot, és később Keszt-
helyen és Szombathe-
lyen is megalakultak a 
kirendeltségek. Így a 
3-as osztály a vállalat egyik legnagyobb létszámú 
osztálya lett. Ez időtől kezdve olyan, országosan 
kiemelt beruházások geodéziai munkái készültek 
irányításával, mint a Balaton-part felmérése, a 
Dunakiliti vízlépcső kitűzése, és számos község, 
város újfelmérése, közmű felmérése.

Részt vett Sopron város műszaki vonatkozású 
életében is. A Geodéziai és Kartográfiai Egye-
sület soproni csoportjának vezetőségi tagja volt. 
Ezen időszak alatt az Egyesület nagyon aktív 
volt, számos helyi, országos és nemzetközi ren-
dezvényt szerveztek. Tagja volt még a városban 
működő Városszépítő Egyesületnek is.

Nagyon agilis, jó szervező volt, szerette a vitát, 
időnként provokálta is. Megértő és segítőkész volt 
embertársaival és beosztottaival szemben.

Sajnos egészségi állapotával sokat küzdött, 
majd 1987-ben kérte nyugdíjazását. Nyugdíjas 
éveit szerető családja körében töltötte.

2008. október 6-án 81 éves korában hunyt el.

Emlékét megőrizzük.
Kollegái

HALÁLOZÁS

Emlékezés Gellai Istvánra


